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Dragi drugovi,

Srdačno zahvalj u-j em na top
lim čestitkama i lijepim željama, koje ste 
mi uputili povodom mog osamdesetog rodjendana.

Z  ZA SED A N JA  C EN TR A LN EG A  D ELA VSK EG A  S VETA :

Čimprej sprejeti nov
N ovoizvoljeni centralni delavski svet se je sestal na prvo 

redno sejo 23. junija 1972. P rve redna seja centralnega de
lavskega sveta je im ela predpisani dnevni red za prvi del 
seje, v  drugem delu pa so obravnavali vso  sprotno proble
m atiko podjetja.

V prvem  delu se je je  cen
tra ln i delavski svet izvolil 
najprej overitelje  zapisnika, 
verifikacijsko komisijo, poslu
šal poročilo predsednika voliv- 
ne kom isije o opravljenih  vo
litvah, poročilo verifikacijske 
kom isije in  potrdil m andate 
novo izvoljenim  članom cen
tralnega delavskega sveta. 

C entraln i delavski svet si je 
nato  izvolil za predsednika 
Adolfa Kosija, vodjo proizvod
n je alum inija, za njegovega 
nam estnika pa M aksa Jabloč- 
nika, nadzornika v  energetiki 
(stiskalnici).

Skladno z določili dopolnil 
sta tu ta  je  centralni delavski 
svet imenoval tud i predsedni
ke kolektivnih izvršilnih orga
nov in  dva člana kolektivnih 
izvršilnih organov:
— v odbor za poslovno politi

ko: Zorana Herica, predsed
nika in člana: F ranca K le
m enčiča in Ivana Berais® ;

— v  odbor za kadre, družbeni 
standard  in  varstvo pri de
lu : V iktorja Preloga, pred
sednika in  člana: Ivana 
Ogrinca in  F ranca Laha;

— v odbor za sam oupravne 
odnose in obveščanje: P e
tra  Gegiča, predsednika in 
člana: F ranca Kolariča in 
Antona Kuriliča.

C entralni delavski svet je 
im enoval odbor za splošni lju d 
ski odpor v sestavi : Janez Ko
stanj evec, predsednik, F ranjo 
Gnilšek, dipl. ing., nam estnik 
predsednika in  člani: Vaclav 
Vrabič, dipl. ing., S tanko De
beljak, dipl. ing., L jubo Ko
mel, Ludvik Mesarič, Maks 
Jabločniik, M artin Majcenovič, 
H erm an Šrinjar, dipl. ing., 
F ranc Lončarič in  M ilan K ra j
nik, dipl. oec.

V drugem  delu seje cen tral
nega delavskega sveta so bile 
obravnavane naslednje zade
ve:

— SPREMEMBE PRAVILNI
KOV O DELITVI OSEBNIH
DOHODKOV
Odbor za organizacijo de

la in  sistemizacijo in odbor za 
finančno poslovanje in delitev 
dohodka sta  dala v obravnavo 
sprem em be in  dopolnitve p ra
vilnikov o delitvi osebnih do
hodkov. S temi sprem em bam i 
in  dopolnitvami bi naj bila 
ocenjena nova delovna m esta 
po spreje ti sistemizaciji — po 
še veljavnem  sistem u delitve 
osčbnih dohodkov (t. j. po sta 
rem  praviln iku o delitvi oseb
nih dohodkov). To sta  odbora

Poslovanje podjetja
v času od 1. januarja do 30. aprila 1972
1. S p lo š n i p o g o ji g o s p o d a rje n ja

Da bi lahko pravilno ocenili pogoje gospodarjenja, ki so bistveno vp livali na ustvarjanje 
in delitev  dohodka v  letošnjem  letu, je nujno potrebno, da najprej naštejem o in osvetlim o tiste  
elem ente, k i so b istveno vp liva li na poslovni rezultat, na katerega podjetje ni im elo domala no
benega vp liva. Pri tem  je  potrebno analizirati, ne samo splošne pogoje gospodarjenja v  letu  
1972, tem več še nekatere bistvene vp live iz leta  1971, ki pa se še danes odražajo v  celotnem  u s
pehu podjetja.

Pri tem  želim  poudariti 
predvsem  to, da se  je  kriza 
alum inija na svetovnem  trži
šču začela koncem lanskega I. 
kvartala, ko so cene od 600 dol. 
padle celo na 390 dol. za tono 
prim arnega alum inija. Takšna 
situacija nas je usm erjala, da 
smo prodajali več alum inija  
na domačem tržišču, kjer je 
bila lani cena 500 dol./t, kar pa 
je povečalo problem e nelikvid
nosti podjetja; to smo reševali 
z raznim i kom penzacijam i in 
asignacijam i v  okviru kliringa, 
ki je bil uresničen za vso dr-

stonila na osnovi sklepa delav
skega sveta, ki je  odločil, da 
sta  dolžna prip rav iti predlog 
rešitve vseh zadev s področja 
določanja osebnih dohodkov, 
ki še iz kakršnegakoli razloga 
niso b ile  rešene do dneva uve
ljav itve prav iln ika o organiza
ciji dela in sistem izaciji de
lovnih mest.

V času razprave o spre
m em bah in  dopolnitvah p ra 
vilnikov o delitvi osebnih do
hodkov je  bilo nekaj pripomb 
k sprem em bam ; te  s ta  odbora 
obravnavala. V razpravi o teh  
pripom bah sta  ugotavljala, da 
predlagane ocenitve niso v so
razm erju z ocenitvam i podob
nih delovnih m est in da bi bilo 
potrehno ocenitve korigirati po 
ustrezni službi. R azpravljala 
sta tudi o predlogu SDE Vzdr
ževanje in  sek re taria ta  OZK, 
naj bi popravek pravilnika za
vrnili in  ocenili vsa delovna 
mesta po novi sistemizaciji. 
Odbora sta delavskem u svetu 
predlagala, da naj ne sprejm e 
sprememb in dopolnitev p ra 
vilnikov o delitvi osebnih do
hodkov — ocenitev novih de
lovnih mest, am pak bi naj čim
prej p ripravili in sprejeli novi 
pravilnik o delitvi osebnih do
hodkov, po katerem  bodo ovre
dnotena vsa delovna mesta, 
katera smo določili s sistemi
zacijo. — C entraln i delavski 
svet je  sprejel ta  predlog obeh 
odborov.

žavo v  m esecu aprilu letos, in  
ublažili tako, da se je sedanje 
stanje dolžnikov izboljšalo za 
5,856 m ilijard S din in stanje 
upnikov za 3,618 m ilijarde S 
din.

Cene alum inija so se v  zad
njem  letu trikrat m enjale: od 
600 dol. ali 750.000 S din/t s 
prvo devalvacijo v  lanskem  le 
tu na 500 dol. ali 750.000 S din/t 
in z drugo devalvacijo v  m esecu  
decembru od 500 dol. na 440 
dol.; alfi 750.000 S din/t; to 

pomeni, da se kljub devalvaci
jam dinarska cena alum inija,

RAZPRAVA O USPEHIH IN  
POGOJIH GOSPODARJENJA

Glavni direktor je podal de
lavskem u svetu  obširno' poro
čilo o poslovanju podjetja v 
času od 1. januarja  do 31. m a
ja 1972. D irektor finančnega 
sektorja Milam Lonighino je  se
znanil delavski svet s finanč
nimi rezultati, F ran jo  Gnilšek, 
dipl. ing., pomočnik glavnega 
d irektorja za tehnične službe, 
pa s  proizvodnimi rezultati v 
prvem  obdobju letošnjega leta.

Na predlog odbora za p ro 
izvodnjo in  poslovno politiko 

(N adaljevanje na 2. strani)

vse do danes n i sprem enila in  
da je negativni efekt obeh de
valvacij znašal nad 3 m ilijarde 
S din. Od tega sam o v decem 
brski devalvaciji 1,800; m ili
jarde S din. Razen teh stroš
kov so se bistveno povečali tu
di stroški nekaterih surovin: 
premoga, mazuta, apna, s ilic i
ja, električne energije in dru
gega v  znesku 1,700 m ilijarde  
S din. Ta situacija je im ela  
svoj končni odraz v  zaključ
nem  računu za leto 1971, ko 
smo v  prim erjavi z letom  1970 
ustvarili komaj 50-% akumu
lacijo, t.j. m inim alne sklade 
ob m inim alni stopnji am orti
zacije v  skupnem  znesku 967 
m ilijonov S din, leta 1970 5,107 
m ilijarde S din.

Pogoji gospodarjenja se n i
so izboljšali v  letu 1972, tem 
več se  je z odlašanjem  vrste 
sistem skih rešitev v državnem  
merilu, ki pa imajo bistveni 
vp liv  na poslovanje našega po
djetja, situacija na področju 
stroškov poslovanja še boij za 
ostrila. Tako so letos b ile u ve
ljavljene podražitve nekaterih  
surovin, ne da je bilo vpra
šanje naše cene do danes sploh  
rešeno. N ajveč podražitev je 
vplivalo predvsem  na ceno gli
nice, s tem  v  zvezi pa tudi na 
ceno aluminija.

V prilogi »Zunanji vp liv i na 
poslovanje TGA« sta razvidni 
vrsta in višina posam eznih  
podražitev.

Glede pogojev gospodarje
nja, k i pa so pretežno odvisni 
od naših lastnih sposobnosti,

(Nadaljevanje na 3. strani)

Iz livarne



Stojan Kerbler v Kranju
Osnovna značilnost Kerbierjeve fotografije je njegova veiika vezanost na prostor —  na okolico Ptuja, na kraje, od 
koder je jemalo snov za svoje ustvarjanje tudi več slovenskih pisateljev. Kerbler, ki je od vseh fotografov temu živ
ljenju najbližji, upodablja svoje ljudi z izredno dovzetnostjo in psihološko poglobljenostjo. Značilnosti Kerblerjevih 
fotografij so: realizem, humanističen pristop, družbena angažiranost.

Realizem njegove fotografije je vezan na maniro »čiste fotografije«, dobre zahodnoevropske reportaže, ki daleč pre
sega informativni nivo in v nekaterih posnetkih dosega umetniško raven, na fotografijo torej, o kateri je dejal Bres
son, da je rojena iz sinhronega delovanja srca in razuma.

Pri nas že dolgo nismo imeli fotografa, ki bi se izpovedal s toliko ljubezni do ljudi, kot se je Kerbler, pri tem pa da 
bi ostal zvest tèmi, ki jo obdeluje. Tako je postal njegov opus svojevrsten prispevek k sodobni jugoslovanski foto
grafiji (po svoji tematski enotnosti mu je enak predvojni Dabčev ciklus Ljudje z ulice).

Avtor sam pravi: »Umetniška fotografija je tista fotografija, pri kateri občutim, da se je v meni nekaj premaknilo.« 
Če gledamo njegove fotografije, občutimo skrb, obup, tesnobo, osamljenost, bolečino n j e g o v i h  ljudi.

Kerbler je samosvoja osebnost v naši fotografiji, vendar se z nekaterimi svojimi deli smiselno vključuje v kreativno 
delo mariborskega kroga fotografov.

Tone Stojko

S e zn a m  p re d s e d n ik o v  C D S  in D S , n jih o v ih  n a m e s tn ik o v  in 
č la n o v  c e n tra ln ih  k o le k tiv n ih  iz v rš iln ih  o rg a n o v

Im enoval organ Predsedniki 
CDS in DS

Odbor za poslovno  
politiko

Odbor za kadre, dr. 
stand, in var. pri delu

Odbor za sam oupravne  
odnose in obveščanje

CDS K osi Adolf, 
predsednik

Heric Zoran, 
predsednik

Prelog Viktor, 
predsednik

G egič Peter 
predsednik

Jabločnik Maks, 
nam estnik preds.

K lem enčič Franc 
Beras Ivan

Ogrinc Ivan  
Lah Franc

K olarič Franc 
K urilič Anton

DS OZD 
Glinica

Sukič Janez, preds. 
Gornik Andrej, nam.

Sukič Janez 
Zupanič Jože

K acjan Herm an  
Kolarič Janko

Jeza Janez 
Gornik Andrej

DS OZD 
Alum inij

K erbler Stojan, dipl. 
ing., predsednik  
Ferk Konrad, nam.

G ajski Ludvik  
Krajnc Forile

Prem ožič Srečko 
Jeza Lovro

Varju Imre 
Muršek Franc

DS OZD
Vzdrž. in delovna  
sredstva

M enoni Jože, preds. 
Kores Anton, nam.

Horvat Ivan  
A dam čič Mirko

Spicer Jože 
Hojak Stane

Rižnar Konrad 
Sere Vlado

DS OZD 
Skupne službe

Kropeč Peter, preds. 
Lejko Franc, dipl. 
ing., nam estnik

K linc Stanko 
Sankovič A leksander

M esarič Lovro 
Lejko Franc, dipl. ing.

Posavec Konrad 
Mazera Ivan

Čimprej sprejeti 
nov pravilnik o 

delitvi 00
(N adaljevanje s 1. strani)

in odbora za finančno' poslo
vanje in delitev  dohodka se je 
centraln i delavski isvet na jp re j 
seznanil s  poslovnimi rezu ltati 
p rv ih  š tirih  mesecev letošnjega 
leta in sicer: is tehničnim  po
ročilom o doseženih proizvod
nih rezultatih , — obračunom 
dohodka in  predlogom  o izva
jan ju  praviln ika o delitvi do
hodka.
N adalje je  sklenil:
1. da bodo obračunani osebni 

dohodki po veljavnih  p ra 
viln ik ih  o delitvi osebnih 
dohodkov do 1. jun ija  1972. 
Od 1. jun ija  1972 dalje  bo 
potekal obračun osebnih do
hodkov po novem  prav iln i
k u  o delitv i osebnih dohod
kov, :s katerim  bodo ovred
notena delovna m esta v 
skladu z novo sistem iza
cijo.

2. odredil je  obračun osebnega 
dohodka za p rv ih  5 mesecev 
do višine, katero  dovoljuje 
sam oupravni sporazum, k a r  
znaša 70 %  enom esečnega 
osebnega dohodka. S tem  
izrednim  obračunom  doseže
mo enako povprečje osebnih 
dohodkov, kot smo jih  p re
jem ali v  p reteklem  letu.
Osebne dohodke po tem  
siki epu je  treba obračunati 
in  izplačati najpozneje do 
20. ju lija  1972.

3. dohodek, (ki je  izkazan s 
prodajo zalog preteklih  let, 
bo kanaliz iran  v  am ortizaci
jo. Če se  zaloge ponovno ko
pičijo, bo dohodek uporab
ljen  za znižanje cen zalog, 
tako da bodo, te  nove zaloge 
ocenjene po ceni, po kateri 
so bile ocenjene prodane za
loge.

RAZDELITEV DOTACIJ

C entralni delavski svet je  
dodelil dotacije naslednjim  
društvom  in  organizacijam : 

Osnovni organizaciji sind i
kata — za sind ikat 110.000 din, 
za godbo 76.500 din, DPD »Svo
bodo« Kidričevo 23.000 in  za 
knjižnico 14.000 din, K rajevni 
skupnosti K idričevo — za a s 
fa ltiran je  cest Apače •— 20.000 
din, Nogometnemu k lubu  K i
dričevo 69.000 din, T aborniške
mu odredu »Boris Kidrič«, K i
dričevo 6.000 din, K rajevnem u 
odboru Rdečega križa, te ren  
Kidričevo 2.000 din, Osnovni 
organizaciji Rdečega k riža v 
TGA Kidričevo 7.000 din., K ra
jevni organizaciji SZDL K idri
čevo 5.000 din, KO ZB NOV in 
ZVI K idričevo 3.000 din, Osn. 
šoli »Boris Kidrič« Kidričevo
10.000 din, DIT K idričevo 9.000 
din, A ktivu ZMS TGA K id ri
čevo 7.000 din, S trelski družini 
K idričevo 3.000 din, A ktivu ZB 
TGA Kidričevo 3.000 din, S pre- 
jem no-oddajnd sekciji K idriče
vo 1.500 din, Foto-kino am ater
skem u 'klubu Kidričevo 2.000 
din, TVD »Partizan« Kidričevo
60.000 din, KO SZDL — IV. te 
ren  P tu j 3.000 din, Osnovni 
šoli Tone Žnidarič P tu j 2.500 
din, Osnovni šoli »Franc Osoj
nik« P tu j 2.500 din, Osnovni 
šoli M ajšperk 2.500 din, P ro 
svetnem u d ruštvu  Cirkovci
4.000 din, KO SZDL Ptujiska 
gora 1.500 din, K rajevni skup
nosti Lovrenc na Dr. polju  — 
za asfa ltiran je cest - 15.000 din, 
K rajevni skupnosti H ajdina 
odboru za asfa ltiran je  cest Ge- 
nečjia vas, 15.000 din, KO SZDL 
M ajšperk 3.000 din,, Osnovni 
šoli Žetale 10.000 din in Os
novni šoli Leskovec pri P tu ju
10.000 din.

(N adaljevanje na 5. strani)



AKCIJSKI PROGRAM ZK IN MI

Poživiti
aktivnost

komunistov!
V zadnjem času je v  našem  dnevnem  tisku bilo precej na

pisanega o vlogi in  prizadevanjih organizacije ZK za reševa
nje in odpravljanje določenih gospodarskih in družbenih 
problem ov. Razne seje in konference najvišjih  partijskih  
forum ov so dale vsem  članom  organizacije ZK dovolj gradiva 
o določenih pojavih in predlogih za njihovo odpravljanje.

Eden od osnovnih in najpo
m em bnejših faktorjev  je  prav 
gotovo ak tivnost slehernega 
člana te organizacije. Tako je 
tudi v  naši organizaciji ZK v 
tovarni nu jno  potrebno uk re
niti vse, da bo sleherni član 
ZK delal v okviru svojih zmož
nosti, k a jti nekateri kom uni
sti so m enda že pozabili, da 
so še vedno člani te  organiza
cije in  da. so tud i dolžni delo
vati kot komiumiisti n a  vseh 
idnužbenih področjih, slad je 
m enda dobro znano, da — bi
ti samo član organizacije — 
še ne pom eni ničesar, če pri 
tem  ini še d ruge v rline  — a k 
tivnosti. Ta aktivnost p a  se ne 
odraža samo n a  delovnem  m e
stu  v  podjetju, am pak tudi v 
delovanju v vseh družbenopo
litičnih organizacijah, tako v 
kolektivu kot tudi n a  terenu.

Naši skupni sestanki so nam  
že večkrat dokazali, da bomo 
nekaj m orali sprem eniti v na
šem notranjem  načinu delova
nja, saj nas k  tem u obvezuje 
naš s ta tu t, pozabiti pa tudi ne 
smemo, d a  je  na drugi konfe
renci Zveze kom unistov Jugo
slavije bil spreje t akcijski pro
gram  za delovanje vseh čla
nov Zveze komunistov.

Ta akcijski program  obve
zuje prav  vse kom uniste (tako 
tudi naše), da kot posamezni
ki, kot delavci n a  svojem de
lovnem m estu  in  na delovnem 
področju, kot člani osnovnih 
organizacij v delovnih kolekti
vih in  k ra jevn ih  skupnostih 
storijo p rav  vse za dosledno 
in konkretno uresničitev tega 
programa.

Res je  sicer, da smo tudi v 
naši organizaciji že razprav lja
li o tem, vendar pa je opaziti, 
4a vsi, žal, prem alo delujemo 
v tej smeri, bo t nam  je  bilo 
predlagano v ražinih spreje tih  
dokumentih.

Že takoj po drugi konferen
ci je nam reč bilo jasno, da bi 
vsaka osnovna organizacija 
Zveze kom unistov m orala v 
najkrajšem  času ugotoviti in 
predvsem  presoditi, kakšne so 
njene naloge v kratkoročnem  
načrtu  dejavnosti. Najbolj kon
kretno o vseh teh problem ih 
je takoj po drugi konferenci 
ZK J povedal tovariš S tane Do
lanc, k i je  m ed drugim  menil, 
da je  treba dolgoročne naloge 
kom unistov šteti ko t akcijo za 
nadaljnjo graditev našega sa
m oupravnega sistema in raz
voja ekonomskih odnosov. Brez

dvoma pa so m ed najak tua lne j
šimi v takojšnji akciji komu
nistov vprašanja, ki »o zelo pe
reča in jih  je  mogoče rešiti v 
dokaj k ra tkem  času.

Te naloge b i obsegale pred
vsem politično in  organizacij
sko ureditev  celotne organiza
cije ZKJ in  njenih vodilnih 
forumov; n a jti je treba ustrez
ne delovne metode, m etode so
delovanja in medsebojnega ob
veščanja, predvsem  pa zaostri
ti odgovornost komunistov, ki 
delujejo v sam oupravnih or
ganih.

Nam vsem je  tudi zelo do
bro znano, da po 21. seji pred
sedstva ZKJ, mnogih Titovih 
govorih, sejah CK republik  in 
avtonom nih pokrajin  naši de
lovni ljudje izredno veliko pri
čakujejo, predvsem  še lo, da 
bo prav  Zveza kom unistov od
igrala odločilno vlogo pri u re
sničevanju dem okratično spre
je tih  stališč.

Dobro tudi vemo, da je  m ar
sikje dem okracijo že zam enja
la anarhija, da je ponekod n a 
stalo čudno stan je  samovolje 
in  podobnega, pri čemer je 
prednjačila predvsem  samovo
lja  vodilnih delavcev: tej pa 
največkrat ni bil nihče kos.
Ponekod še vedno obstajajo 

čudni zakoni, ko ©i nekateri 
lastijo absolutno oblast pri 
kadrovanju, k je r  sprejem ajo 
mimo vseh komisij svoje so
rodnike in jim  pripravljajo  
dobra delovna mesta,, ne glede 
na njihovo politično preteklost 
in sedanjost, s čemer m ajajo 
stebre sam oupravljanja, d e 
lovni lju d je  pa pri vsem ved
no bolj izgubljajo vero v p ra
vičnost naših naporov. So še 
vedno m arsikje ljudje, k i n i
majo prav  nič skupnega s so
cializmom, pa imajo vendarle 
najbolj odgovorna mesta v 
mnogih delovnih organizaci
jah, k je r  so edini gospodarji 
in upravljalci delovne organi
zacije, k jer se jim  nihče ne 
upa upreti, jim  jasno in  glas
no povedati, da za. n jih  ni me
sta m ed delovnimi ljudm i.

Če je  kdo od naših članov 
delovne skupnosti sledil v bliž
nji preteklosti dogodkom na 
sosednjem  Hrvaškem , se ibo 
hitro spomnil, da je  CK ZKH 
povsem jaisno, glasno in  odloč
no povedal, d a  noben še tako 
dober strokovnjak, ki: se ne 
strin ja  s politiko našega 'so
cializma in n im a vere vanj, 
ne more biti na vodilnem m e

D eževni dan

stu in  ne sm e p riti do .po
m em bnejše funkcije. S ta 
kim  načinom  se pretežna ve
čina delavskega razreda tudi 
strinja, saj je  m enda že do
volj praznega besedičenja, 
mnogih 'sprejetih resolucij in 
sklepov, k i so največkrat osta
li le na papirju , m edtem  pa 
so se dogodki razvijali norm al
no naprej. Vsi dobro vidimo, 
da imamo tudi pri nas v  Slo
veniji 'bogatine na raznih  kon
cih in  k ra jih , o čemer najbolj 
zgovorno pričajo moderni uvo
ženi avtomobili, vile, milijoni, 
naloženi doma in v tujini, in 
še in še!

morali kom unisti imeti prav  
v času, Iko se tudi v naši de
lovni organizaciji borim o z 
mnogimi težavam i in  ko so 
pred  nam i še težke, zahtevne 
in odgovorne naloge, katerim  
bomo kos le s  skupnim i akci
jami. D elati bomo m orali sk u 
paj tako, d a  bodo naše re la 
cije med vodilnimi delavci in 
delavci v proizvodnji, relacije 
sam oupravni organi, sindikati 
in  Zveza kom unistov usm erje
ni k  našim: skupnim  interesom, 
željam  in potrebam . Le s ta 
ko aktivnostjo  si bodo člani 
ZK spet pridobili že precej 
omajano zaupanje naših pro

cijii združenega dela ali v kaki 
drugi delavni skupnosti, k je r 
delajo, in  n a  območju k rajev 
ne skupnosti, k je r  prebivajo. 
JZelo važno in  pomebno za 
člane Zveze kom unistov je  tu 
di to, da se ne izmikajo raz
nim  funkcijam  in odgovorno
stim, saj se tudi p ri nas doga
ja, d a  v KS ali v  SZDL n a  te 
renu  mnogi člani ZK nočejo 
sprejem ati nobenih funkcij in 
tako seveda odgovornosti, k a r  
pa za kom uniste ne sm e in ne 
more p riti v poštev.

M orda bi kazalo, d a  bi tudi 
v naši organizaciji skušali for
m irati aktive ZK v okviru or-

Maiica

O tem  smo že mnogo govo
rili in  razpravljali, kaj odlo
čilnega pa še ni bilo sto rje
nega. P ri vsem tem  je jasno 
razvidna m eja  in  sm er aktiv
nosti kom unistov vselej, pov
sod in  ob vsakem  času. Vsi 
kom unisti m orajo im eti vedno 
pred očmi1 m ilijonske množice 
delovnih ljudi, kateri od n jih  
mnogo pričakujejo.

Že na. sestankih smo raz
pravljali, da bo m rtvilo  v n a 
ših v rstah  nujno potrebno od
praviti, saj bi m orali člani ZK 
biti s svojim  delom prisotni 
p rav  povsod in  p rav  s tem  do
kazati, da so dostojni člani te 
organizacije in  upravičeno de
ležni zaupanja in spoštovanja 
delovnih, množic.

V novoizvoljenih delavskih 
svetih  in  centralnem  delav
skem svetu  bodo prav  komu
nisti morali dokazati, da so 
vedno pripravljeni odločno 
spregovoriti besedo tudi ta 
krat, ko se mnogim več ne da 
ali pa ne upajo povedati svo
jega m nenja o tem ali onem, 
Izredno pomembno vlogo bi

izvajalcev in  vseh delovnih 
ljudi, k i so glavni nosilci iz
gradnje naše socialistične druž
be in vsega naprednega. Kako 
seveda čimbolj zainteresirati 
vse člane Zveze komunistov, 
je  s tv a r dogovora, k a jti pou
daril 'sem že uvodoma, da ni 
pomembno in  važno, da si član 
ZK le na pap irju  in le v  okvi
ru  delovne organizacije, am
pak m ora to članstvo segati 
tudi čez tovarniške ograje — 
do k rajevn ih  skupnosti in os
ta lih  družbenopolitičnih orga
nizacij (sindikat, Socialistična 
zveza, m ladinska organizacija, 
taborniki itd.)

Predvsem  je  pomembna p ri
sotnost članov Zveze kom uni
stov v krajevni skupnosti, saj 
so prav  vsi člani ZK, k i živijo 
v krajevni skupnosti, enako 
odgovorni za vse, k a r  se v 
njenem  okviru dogaja. Za ko- 

. m uniste je nam reč zelo b is t
veno pomembno to, da so po 
načelu najustreznejše organizi
ranosti vključeni v družbeno 
dejavnost, predvsem  na dveh 
tem eljnih mestih: v organiza-

ganizaoij združenega dela, 
k je r bi naj kom unisti delali, 
saj bi tako bilo mogoče h itre 
je  in konkretneje slediti n ji
hovi aktivnosti, jih  sproti opo
zarja ti na eno ali drugo za
devo, k i ne b i bila v skladu s 
sam oupravljanjem  in delova
n jem  članov ZK. Skušali pa 
bi tudi ugotavljati njihovo ak
tivnost v kraju, k je r živijo, 
saj je  ravno tod precej izmi
kan ja  in izgovorov, da že im a
jo v podjetju, k je r  delajo, pre
več zadolžitev in podobno.

Ob koncu je  za vse nas važ
no in pomembno to, d a  bomo 
čiim.prej slehernega komunista 
p ripravili do tega, da bo tudi 
sam oiniciativno ukrepal v 
svoji organizaciji združenega 
dela in  tako pom agal p ri re 
ševanju m nogih resnih proble
mov. Poživiti aktivnost članov 
ZK — to naj bo torej naše 
osnovno vodilo tudi v bodoče.

F. M.



Poslovanje podjetja
v ča su  od 1. ja n u a r ja  d o  3 0 . a p r ila  1972

Skladišče strojne delivnice alum inija

(Nadaljevanje s 1. strani)
kaže om eniti predvsem  veliko  
tehnično zastarelost obrata 
Alum inij in nizko produktiv
nost tudi na področju ostalih  
služb v podjetju, ki se odraža 
v stroških poslovanja na raz
lične načine. V preveliki po
rabi električne energije, pre
m ajhni količini proizvedene 
glinice, alum inija in vzdrže- 
valskih del, kar nam nazorno 
pokaže primerjava, podatkov 
produktivnosti med našim  
podjetjem  in novo izgrajenim  
kombinatom v Titogradu, od
nosno z drugim i svetovnim i 
proizvajalci alum inija.

Navedel! b i dva primera: 
Titograd zaposluje za 50.000 t 
alum inija in 200.000 t glinice  
950 ljudi in  tovarna Pechiney-a  
v  Grčiji za 150.000 t alum inija  
in 470.000 t glin ice zaposluje
1.200 ljudi. Iz tega je  jasno 
razvidna tehnološka zaostalost, 
ki ravno tako bistveno vp liva  
na višino stroškov proizvod
nje. D a stroški proizvodnje n i
so večji in da  se še  lahkoi 
vključujem o v  konkurenčni 
boj na domačem tržišču, je  re 
zultat velike amortiziranosti 
podjetja. Vse to ob upošteva
nju že navedenega pia nam  
ne omogoča akum ulacije, ki bi 
pokrivala enostavno reproduk
cijo.

2. Proizvodni delov
ni rezultati za 
4-mesečno obdobje

K oličinski pokazatelji o iz
vršeni proizvodnji so zajeti v  
tehničnem  poročilu in  nam v  
globalu kažejo, da se  v  prvih  
štirih  m esecih  gibam o v  okvi
ru sprejetega plana proizvod
nje glin ice ih alum inija, s tem, 
da je proizvodnja glin ice p la 
nirana v  v išin i 120.000 t, pro
izvodnja alum inija pa v  višin i 
40.138 t. V  strukturi asortim a
na je  razvidno, da je največje  
povečanje v  prim erjavi z lan 
skim  letom  doseženo predvsem  
pri proizvodnji zlitin, katerih  
je v  prvih štirih  m esecih  pro
izvedenih za 54,59% več kot 
v  enakem  obdobju lanskega  
leta. Dosežena proizvodnja v 
prim erjavi z enakim  obdobjem  
lanskega leta  je pri alum iniju  
za par ton višja, pri glin ici pa 
za kalcanirano glinico nekoli
ko nižja — 97,48%, za izluže- 
no pa v išja  — 101,31 %.

Iz poročila je nadalje raz
vidno, da so posam ezni norm a
tiv i iznad planiranih, vrsta  
norm ativov pa je tudi izpod 
planiranih.

Ce prim erjamo produktiv
nost dela med proizvedenim i 
količinam i in številom  zapo
slene delovne sile, ugotovim o, 
da je  ta v  prim erjavi z lan 
skim  letom  na enaki stopnji.

3. Finančni 
rezultati poslovanja

D etaljni rezultati poslovanja  
so razvidni iz obračuna dohod
ka, k i je priložen tem u gradi
vu. Iz obračuna dohodka je 
razvidno, da znaša realizacija  
proizvodov 19,400 m ilijarde. S 
din ali za 4 m ilijarde S din  
več, kot je  planirano za prve 
štiri m esece leta 1972. Takšno 
povečanje realizacije gre pred
vsem  na račun odprodaje za
log iz preteklega leta. Ta od
prodaja je domala povsem  iz 
vršena na konvertibilno trži
šče, kjer sm o dosegli v  konč
nem  obračunu enako ceno kot 
na domačem tržišču — s tem  
da sm o na račun izvoza v v eč 
ji m eri ohranili likvidnosti 
podjetja.

4. Prognoza 
poslovanja 
za leto 1972

Položaj našega podjetja je v 
dobršni m eri razviden iz do- 
sedaj opisanega in priloženih  
poročil; glede na celo vrsto  
neznanih sistem skih vprašanj 
gospodarjenja je  zelo težko za
gotoviti jasna izhodišča, k i bi 
opredelila, ne sam o poslovno 
politiko podjetja, tem več tudi 
dohodek kot najpom em bnejšo  
kategorijo poslovanja. Tako 
kot v letošnjih  prvih m esecih  
tudi do konca leta ne pričaku
jem o težav glede plasm ana na
ših proizvodov na domačem  
tržišču. V prašanje pa je, po 
kakšnih cenah bomo lahko 
plasirali naše izdelke. Že lani 
in letos so bili v loženi m a
ksim alni napori, da bi dosegli 
realnejše cene; ZIS je sprejel 
povečanje za celotno barvno  
m etalurgijo v  v išin i 7,9%.

V okviru tega odstotka je 
predvidena nova cena alum ini
ja v znesku 512 dol. ali 16%  
povečanje. Ta cena bi morala  
stopiti v  veljavo že 25. maja, 
vendar je  ZIS že nekajkrat 
zavrnil procente povišanja po
sam eznih asortim anov barvne 
m etalurgije. V našem  podjet
ju, kakor tudi v  ostalih gospo

darskih organizacijah barvne 
m etalurgije sm o konstantno o- 
pozarjali na problem  akum u
lacije in  na vprašanje odgo
vornosti za sedanje stanje v 
gospodarskih organizacijah.

Počasno reševanje zam rznje
nih cen bo še  nadalje im elo za 
posledico, da bodo nekatere ce
ne naraščale hitreje ali neso
razmerno z drugim i proizvodi 
(primer podražitve električne  
energije in  prevozov). Predpo
stavljam , da bo vprašanju cen  
alum inija dokončno rešeno v  
juniju in  da bo znašalo pove
čanje cen izm ed 12 in 16 %. To 
povečanje cen bi moralo zago
toviti norm alne pogoje gospo
darjenja v  II, poletju  nikakor 
pa ne bo pokrilo negativnih  
vplivov iz I. polletja, tako da 
lahko pričakujem o nekoliko  
ugodnejši rezultat poslovanja  
za vse  leto v  prim erjavi s prvi
m i 4 m eseci, toda še vedno  
izpod sredstev, potrebnih za 
enostavno reprodukcijo. V pri

meru pa, da cene ne bodo ure
jene, bo situacija zanesljivo še 
m nogo slabša, kot jo izkazuje 
obračun za prve 4 mesece. V 
tem  prim eru bi bil dohodek 
takšen, kot ga prikazuje infor
m acija o predvidenem  poslo
vanju v  letu  1972.

V okviru splošnih stabiliza
cijskih ukrepov je nujno po
trebno izvršiti notranjo stab i
lizacijo našega podjetja. Pogo
ji za to so v glavnem  ustvar
jeni z izvršeno reorganizacijo, 
z nalogam i za čim hitrejšo m o
dernizacijo in  rekonstrukcijo  
obstoječih kapacitet in izgrad
njo nekateril novih kapacitet.

Pospešeno delam o za rešitev  
perspektivne tehnologije elek
troliz.

Kavno tako opravljam o štu 
dije v  sm eri osvajanja nekate
rih novih asortim anov na pod
ročju glinice, kakor tudi na po
dročju alum inija; ti bodo lahko 
absorbirali tisto delovno silo, 
katero bo sproščala moderni-, 
zacija obstoječih kapacitet. 
Ravno tako sm o začeli z izde
lavo finančne konstrukcije, to 
je z iskanjem  aranžm ajev za 
zagotovitev potrebnih sredstev  
za m odernizacijo in izgradnjo 
novih ktpacitet. V okviru or
ganizacijske stabilnosti pod
jetja bo potrebno čimprej do

končno sestav iti praviln ik  o 
ustvarjanju in d elitv i dohod
ka in  osebnih dohodkov, začeti 
form irati tem ljne organizacije 
združenega dela in  zagotoviti, 
da bodo vse dejavnosti dejan
sko uresničevane v  okviru  
sprejetih planov in programov 
in  v  okviru določenih norma- 
titov  — z nenehnim  poudar
kom na izboljšanju produktiv
nosti dela in rentabilnosti. 
Izvleček iz poročila glavnega 
d irek to rja  na centralnem  de
lavskem  svetu.

Dopisujte 

v  A L U M I N IJ

Dopustniško
G lavna sezona dopustov gre 

h kraju in  že delam o »obra
čune« o dneh, ki sm o jih  pre
živeli na dopustu izven kraja 
stalnega bivališča.

Letos je v  podjetju bilo mno
go večje zanim anje za letova
nje kot so bile zm ogljivosti na
šega dom a v C rikvenici in  je 
odbor, ki je  b il pristojen za 
rekreacijo članov kolektiva, 
moral uporabiti nekatere om e
jitve. Merilo je bilo — koli
kokrat v  zadnjih letih  je  bil 
član kolektiva v našem  počit

n išk em  domu. Do stiske je  
prišlo zaradi slabega odziva  
prijavljencev ob orientacij
skem  evidentiranju in teresen
tov za letovanje v  domu, kar 
je bilo osnova za odpoved vseh  
zam enjav in  najetja privatnih  
sob, kot: je  b ilo  v  lanskem  
letu. O stala sta nam  le do
mova »Aluminij« in  »Lada«.

M nenja o življenju  v  domu 
so seveda različna, kot smo 
različni ljudje, vendar je  letos 
slišati vse več  kritičnih pri
pomb na račun razmer v  do
mu. Drobne stvari so lahko  
zelo neprijetne in z m alo do
bre volje bi jih lahko uredili.

Težko m e bo kdo prepričal, 
da je  kup (za km ečki voz) 
sm etja — trave in listja  v  par
ku pred vilo  »Lado« nujni o- 
kras domu. Tudi štednja z e- 
lektriko v  kopalnici n i na m e
stu. Kopalnica je nam enjena  
v  uporabo gostom  — toda boj
ler ni delal prvo in drugo d e

kado v  juliju.

razmišljanje
Pravi nergač pa izpade, kdor 

zjutraj prosi za čaj nam esto  
kave. S pripombo: »Bomo pač  
šli za vas posebej kuhat čaj!« 
odide servirka v  kuhinjo. V 
10 dneh se  je  to prim erilo kar 
dvakrat, zadnji dan ga pa 
sploh ni prinesla — vsaj m ala  
kazen za nergača!

Opozoril b i na razm ere v 
drugih dom ovih, kot prim er bi 
navedel Dom velenjsk ih  ru
darjev v  Fiesi. Ob koncu izr 
m ene je  vsako družino pri v e 
čerji čakal na m izi liter črnine, 
po večerji pa še  porcija če
vapčičev in  godba. Da ne bi 
kdo izpadel zaradi predčasne- 
na odhoda, so nam  slovo pri
pravili predzadnji večer. Tudi 
poslovilnih  besed upravnika  
doma ni m anjkalo. Kaj pa pri 
nas? Bolj se  je  bližal konec 
usmene, bolj je  gost im el ob
čutek, da je  odveč. N ekaj 
družin je zaradi slabega vre
m ena odšlo iz dom a že prej
šnji dan, pa kljub tem u je  
član kolektiva, ki se  je  za eno 
n o č  m i m o g r e d e  u s t a v i l  v  C M K -  
venici, im el veliko težav, da 
bi z otroci prespal v  domu. 
Nujno se postavlja vprašanje: 
kam  naj se obrne član kolekti
va, če ne v  počitn išk i dom  
podjetja?

Verjetno bodo o Počitniškem  
domu v  C rikvenici prej ali slej 
m orali razpravljati sam ouprav
ni organi podjetja. Dom  ne nu
di gostom  tistega, kar bi od 
njega pričakovali — kljub  
trem  zgradbam in dvem a le 
senim a hišicam a. Zm ogljivost 
58 ležišč je  vsekakor prem alo  
za tako m očan kolektiv. Parce
la, ki m eji na dve cesti — ob 
morju in  zgoraj, je  prim erna  
za res sodobno zgradbo, ki bi 
gostom  nudila prim erno udob
je. V sodobnih počitniških do
m ovih  im a vsaka soba tuš, 
WC, balkon in še kaj. Ob n e
ugodni finančni situaciji n i pri
merno razm išljati o novograd
nji, vendar pa bi zam isli ne 
sm eli popolnom a zavreči, kajti 
tudi za človeka je vredno n e
kaj investirati.

Na koncu še en predlog: se 
zono dopustov v  dom u bi lah
ko raztegnili tudi v  m aj in 
septem ber ter oktober. Marsi
kdo ne prenese poletne pripe
ke in  bi m u pred in  posezona  
bila ljubša, če bi im el mož
nost kopanja. V bližini je  ho- 
tel-bolnica z bazenom  z ogre
vano morsko vodo, kjer bi se  
lahko naši gostje kopali. M i
slim , da bi se  dalo z upravo 
hotela pogoditi za prim eren  
pavšal in  naši gostje b i im eli 
m ožnost kopanja v  bazenu. 
U stregli bi m nogim  dopustni
kom in  s tem  tudi zm anjšali 
naval v  glavn i sezoni. Jesen ob 
m orju je m nogokrat prijetnej
ša in  m anj hrupna, kot sta  
ju lij in  avgust.

-čk -



Š E  VED N O  ZELO  A K TU A LN O , TO D A  PRESLABO IZVAJAN O

Dobra i n f o r m i r a n o s t  -  z a d o v o l j s t v o  v kolektivu
čeprav smo o obveščanju kolektiva 

v našem glasilu pisali že neštetokrat, 
pa vendarle menim, da je to tema, ki 
je neizčrpna in ji je potrebno posve
čati vse več pozornosti, saj je od do
brega obveščanja odvisen tudi pretežen 
tlel uspeha v proizvodnji.

V zadnjem času pa vse pogosteje sli
šimo na račun obveščanja marsikaj za
nimivega, kar pomeni, da je naš pro
izvajalec vseeno zainteresiran — poleg 
proizvodnje — tudi za dobro obveščanje 
in kar je še najbolj pomembno: za 
konkretno in resnično obveščanje, ki bo 
imelo določen uspeh in bo tudi pozi
tivno vplivalo na naše proizvajalce.

Neštetokrat sem v našem tovarniškem 
glasilu že poudarjal, da je dobro in 
Konkretno obveščanje članov kolektiva 
-eden od pomembnih faktorjev pri do
seganju uspehov; to pa še vedno drži, 
vendar se tega žal vsi še vedno ne 
.zavedajo, kajti prav gotovo jim ni še 
nikoli niti malo prišlo na misel, kak
šne posledice ima lahko slabo ali celo 
popačeno informiranje!

Cesto sem poudarjal, da bi najboljši 
informatorji morali biti člani samou
pravnih organov, vodstva sindikata in 
ZK, saj imajo najbolj konkretne in te
sne neposredne stike s proizvajalci; pri 
tem pa kajpak ne kaže zanemarjati ob
veščanja tudi po drugih sredstvih za 
informiranje (tovarniško glasilo »ALUMI
NIJ« in občasne informacije v taki ali 
drugačni obliki).

Mislim, da vsi dobro vemo za do
sedanji način takega obveščanja, ki je 
sicei v zadnjem času morda nekoliko 
napredovalo, vendar pa še zdaleč ni 
doséglo tistega namena, za katerega 
se zanima pretežna večina članov kolek
tiva.

Ob vsem tem sem nekoliko razmiš
ljal tudi o sestavku »O čem razpravlja 
vodstvo sindikata?« in tudi o odgovoru 
na ta sestavek, pri čemer sem prišel 
d o  sp o zn an ja  (kot brez dvoma marsika
teri p ro izva ja le c ), da  g le d e  obveščanja 
le ni vse tako  v redu, kot bi moralo 
biti in kot bi to seveda tudi naj bilo.

Medtem ko eni in drugi sedaj trdijo, 
'kaj je bilo in kaj ni bilo storjenega v 
zvezi z resničnim in učinkovitim obve
ščanjem, pa osebno z mnogimi člani 
.kolektiva — neposrednimi proizvajalci v 
proizvodnih obratih — menim, da je 
dosedanji način obveščanja z izjemo 
tovarniškega glasila, ki še edino izhaja 
vsak mesec — zelo pomanjkljiv, saj se 
•v celoti ne strinjam s piscem sestavka 
»O čem razpravlja vodstvo sindikata?«

Kar sicer zadeva seje odbora za ob
veščanje, mi to ni znano in zato ver
jamem, da je ta odbor imel 5 rednih 
sej, na katerih je razpravljal o oblikah 
obveščanja, vendar pa me zelo moti 
ostalo, ko pisec ob koncu sestavka na
vaja, češ: ugotovljeno je, da so organi 
opravljanja sproti seznanjali člane de
lovne skupnosti s svojim delom, pred
vsem pa s svojimi odločitvami. Nadalje 
piše pisec, da je bilo med letom pri
pravljenih več informacij, katere so si 
člani delovne skupnosti jemali na vra
tarnici — ob odhodu z dela.

Morda pa je prav s tem zadnjim 
■stavkom pisec sestavka, ko odgovarja na

članek sindikata, pozabil na nekaj, kar 
pa je izredno pomembno in važno: da 
so omenjene informacije jemali na vra
tarnici le tisti člani delovne skupnosti, 
ki delajo od 7. do 15. ureTTcar pomeni, 
da pretežna večina neposrednih proizva

jalcev le ni vedela o takih informaci
jah, razen če je kdo kaj slišal in po
zneje posredoval drugim, kar pa je tudi 
bilo največkrat popačeno in prikrojeno 
po svoje. To je seveda dobrodošlo vsem 
tistim, katerim marsikaj ne gre v račun, 
da so potem lahko po svoje poročali 
naprej ostalim — seveda s svojimi ko
mentarji.

Nisem točno informiran o tem, ko
liko izvodov takih informacij je bilo 
pripravljenih za vratarnico (slišal sem: 
okrog 500), vsekakor pa vem, da jih je 
bilo mnogo premalo, kar sklepam iz 
tega, ker, kot sem že omenil, neposred
ni proizvajalci v proizvodnih obratih 
največkrat takih informacij niso dobili, 
ker so bile na vratarnici predvsem od 
14. do 15. ure in so jih zato pobrali 
člani delovne skupnosti, ki so šli ob 15. 
uri domov.

S tem ne mislim valiti krivdo na te 
ljudi, ki so informacije kot enakopravni 
člani delovne skupnosti vzeli s seboj 
in se z njimi seznanili, ampak želim 
povedati, da je teh informacij bilo pri
pravljenih mnogo premalo, kar je se
veda negativno vplivalo na pretežno 
večino članov delovne skupnosti - pred
vsem na neposredne proizvajalce v ob
ratih!

Prav tako je zanimiv sklep DS, ki je 
v zvezi z obveščanjem in so ga prav 
gotovo prebrali vsi člani delovne skup
nosti, saj je napisan zelo dobro in lepo, 
ni pa žal tako dosledno tudi izvajan; 
predvsem že zaradi prej omenjenega iz-

Oglasna deska

dajanja informacij, katere so si člani 
delovne skupnosti jemali na vratarnici, 
med drugim pa tudi zato, ker je skle
pu bilo poudarjeno, da bodo preveč kon
kretni podatki objavljeni na oglasnih 
deskah, ker niso za objavo v tovarniš
kem časopisu.

Prepričan sem, da je nekaj takih in
formacij nedvomno prišlo v obrate z 
namenom, da jih razobesijo na oglasnih 
deskah, toda žal teh mnogokrat ali pa 
domala sploh ni bilo na oglasnih de
skah. Za to sicer ni kriv DS, odbor za 
obveščanje ali tajništvo DU, ampak so 
vzroki v slabi organizaciji, saj nedvom
no nihče od odgovornih v proizvodnih 
obratih ni bil konkretno zadolžen za to, 
da bi prišle važne in pomembne infor
macije na oglasne deske, da bi se z 
njimi potem seznanili člani delovne 
skupnosti v proizvodnih obratih!

Mirno pa si lahko damo roko na 
srce in ugotovimo, da je bilo tudi ne
kaj takih sklepov organov upravljanja, 
o katerih bi morali biti seznanjeni čla
ni delovne skupnosti, pa niso prišli ne 
na vratarnico in ne na oglasne deske, 
da o objavi v tovarniškem glasilu sploh 
ne govorimo.

Prav zato je tudi glede nekaterih 
zadev precej negodovanja in vroče krvi

v kolektivu, kateri mora biti o vseh do
godkih dosledno, točno in konkretno 
obveščen — brez vsakih popravkov in 
olepševanja. O tem, kar je bilo, vemo 
prav vsi v kolektivu in o tem ni po
trebno pisati in stvari ponavljati. Sedaj

je predvsem pomembno in važno to, 
da bodo vsi novoizvoljeni odbori za 
obveščanje — tako pri CDS kot pri DS 
v organizacijah združenega dela — do
sledno skrbeli za to, da bo informiranje 
poleg redne proizvodnje ena glavnih 
oblik delovanja teh organov, saj je še 
vedno aktualno to, da je od dobre in-

(N adaljevanje z 2. strani) 
PRVI NATEČAJ O DODELI 
TVI POSOJILA ZA REKON
STRUKCIJO HIŠE ALI STA
NOVANJA

C entralni delavsfci svet je 
razpisal I. natečaj o dodelitvi 
posojila za 'rekonstrukcijo tliš 
ali stanovanj. Po tem natečaju  
je  na razpolago 300.000 din. — 
Posojilo za rekonstrukcijo  hiše 
ali stanovanja bo lahko odo
breno do zneska 10.000 din. Za 
rekonstrukcijo so šteta vsa de
la. s katerim i je  povečana s ta 
novanjska površina oziroma 
število stanovanjskih  prostorov 
ali s  katerim i so izboljšane 
stanovanjske razm ere z uved
bo ali m odernizacijo san itarne 
oziroma ogrevalne opreme v 
stanovanjskih hišah in  stano
vanjih.

Ostali pogoji n atečaja  so 
bili razmnoženi in izobešeni na 
vseh oglasnih deskah v pod
jetju .
ODOBRITEV SREDSTEV

Za rekonstrukcijo  razsvet
ljave in vtičnic v kalcinaciji II 
je  centralni delavski svet odo
bril 190.000 din, za rekonstruk
cijo in  povečanje kapacitet h la 
dilnega stolpa 300.000 din, za 
potrebe obrata družbene p re 
hrane pa nabavo 15 kom. v r t
nih garn itu r in  4 kom. sen
čnikov v skupni vrednosti 
11.700 din,
IMENOVANJE PODPISNI
KOV

C entralni delavski svet je 
razpravljal o im enovanju pod
pisnikov podjetja in sklenil, da

formiranosti odvisno tudi zadovoljstvo, 
ki lahko bistveno vpliva na proizvodne 
uspehe.

Vsekakor bo potrebno skrbeti za to, 
da bodo informacije, ki so godne le za 
objavo med člani delovne skupnosti, 
natisnjene v tolikih izvodih, da jih bo 
lahko dobil sleherni proizvajalec in da 
bo tako o vsem dosledno obveščen in 
informiran. To velja tako za sklepe in 
konkretnejše akcije centralnega delav
skega sveta kot tudi za delavske svete 
v OZD.

Ce smo že oblikovali našo samou
pravno shemo, potem posvetimo tudi 
drugim važnim zadevam prav tolikšno 
pozornost in dajmo od sebe vse, da bo 
informiranost v naši delovni skupnosti 
ena od stalnih in rednih oblik vsakda
njega dela.

Domala ne mine dan, da ne bi v 
enem ali drugem časniku brali o posle
dicah nerednega, neresnega in nekon- 
kretnega obveščanja, ki lahko ima za 
določeno delovno skupnost hude, več

krat celo nepopravljive posledice, katerih 
pa ne bi bilo, če bi bili člani delovne 
skupnosti o vsem dosledno in konkretno 
informirani. Poleg tega je potrebno še 
posebej poudariti, da vse to velja za 
organe upravljanja, pa tudi za sindikat 
in Zvezo komunistov, saj smo končno 
vsi odgovorni za morebitne nezaželene 
posledice, ki bi nastale prav zaradi ne
zadostne informiranosti naših proizva
jalcev.

Ce bomo to misel vzeli resno in 
odgovorno, potem smo lahko prepriča
ni, da ne bo prihajalo do polemike med 
enimi in drugimi, saj končno vsi dela
mo v eni delovni skupnosti in smo za 
to tudi vsi, ob povsem enakih pogojih, 
odgovorni za nastalo stanje, vsak pač 
v skladu s svojimi zadolžitvami in funk
cijo.

Na naslednjih sejah samoupravnih or
ganov in sindikalnih vodstev, članov in 
vodstva ZK in končno tudi na proiz
vodnih sestankih, bi se bilo potrebno 
izčrpno dogovoriti za konkretne načine 
obveščanja, katere pa bi morali pozneje 
tudi dosledno izvajati; zavedati se na
mreč moramo, da je neprijetno stvar 
mnogo bolje preprečiti, kot pa pozneje 
zdraviti ali iskati vzroke in krivce za to, 
kar bi lahko bili že davno prej prepre
čili.

Ce bomo storili vse, potem lahko 
kljub mnogim težavam, ki nas že tarejo 
in nas še bodo, upamo na najboljše: to 
pa sta nadaljnji napredek in razvoj naše 
delovne skupnosti!

F. M.

v odsotnosti glavnega direktor
ja  podpisujejo podjetje z ena
kim i pooblastili, kakor jih  
ima: glavni d irek to r: F ranjo  
Gtnilšek, dipl. ing., v. d. po
močnika glavnega d irektorja 
za telimene službe, — B ranko 
Mlinarič, ekonomski tehnik, 
dirdktor kom ercialnega sek tor
ja, — F riderik  Klančnik, dipl. 
pravnik, d irektor splošnega 
sektorja.

V odsotnosti d irek torja  f i
nančnega sektorja podpisuje 
vse listine finančne narave  z. 
enakimi pooblastili, k akor jih  
ima d irek tor finančnega sek
torja : Erika Feguš, vodja fi
nančnega oddelka.
Izbrisan je  ko t pooblaščeni 
podpisnik podjetja: F ranc A u
er, dipl. ing.

O b koncu je  centralni de
lavski svet dopolnil svoj sklep 
št. 80 z dne 6. m arca 1972 (ce
ne uslug v  počitniškem  domu) 
z naslednjim : Cena oskrbnega 
dneva tis tim  koristnikom  sto 
ritev  počitniškega doma, ki bo
do v času le tovanja v  našem  
počitniškem domu samo na 
hrani', je  znižana za 5 din dnev
no od določene cene po n a 
vedenem sklepu — razen za 
otroke do 10 le t starosti, k je r  
pa ostane nesprem enjena.

Centralni delavski svet je  
naročil odboru za sam ouprav
ne odnose in  obveščanje, da 
pripravi vse potrebno za se
stavo program a za uveljav lja
n je ustavnih am andm ajev v  
našem podjetju.

K. -n.

Čimprej sprejeti nov pravilnik 
o delitvi OD



IZ GLASILA PTUJSKIH SINDIKATOV

Višja šola za organizacijo dela 
K R A N J

r a z p i s u j e

V P I S
za študijsko leto 1972—73

K andidati se lahko  vpišejo v:

1. organizacijsko sm er
z organizacijsiko-proizvodno usm eritvijo  in 
z organizaoijsko-poslovno usm eritvijo

2. računalniško sm er

V šolo se -lahko vpišejo:
1. brez preizkusnega izpita kandidati, ki so končali šti

riletno srednjo  šolo;
2. s preizkusnim  izpitom:
a) kandidati, iki so uspešno končali trile tno  srednjo  šolo 

industrijskega ali drugega gospodarskega značaja 
ozirom a upravno-adm inistratiivnega značaja in  'ki 
im ajo najm anj 3 le ta  p rakse  na delovnih m estih, ki 
so povezana z organizacijo dela, se lahko vpišejo v 
šolo, če opravijo  preizkusni izpit iz  m atem atike, iz 
nacionalnega jezika in iz družbene ured itve S FR J ;

b) kandidati, iki niso končali šol pod 1. in  2.a,, se lahko 
vpišejo, če so najm anj 8 le t opravljali delo, ki je  po
vezano z organizacijo dela, in  oprav ijo  preizkusni 
izp it iz m atem atike, nacionalnega jezika, družbene 
ured itve SFRJ, fizike, kem ije in  zgodovine.

P redavan ja za redne študente bodo v  K ranju , za 
izredne študente pa bo šola predvidom a organizirala 
predavanja v  K ranju , L jubljani, Celju, M ariboru, Ve
lenju, Sevnici, Novi Gorici in  Kopru.

N atančnejše inform acije dobijo in teresen ti v  ta j
n ištvu  šole, P rešernova c. 11/11, telefon 22-834 in 22-846.

NOVE ZADOLŽITVE V SINDIKATU:

Drago Žlender -
P o izvolitvi novih  sam o

u p rav n ih  organov v  pod je tju  
je  b ilo  nu jno  potrebno tudi v  
sind ikatu  opraviti določene za
dolžitve in  prem ike.

Na eni od sej sek re taria ta  
TZS so b ili im enovani oziro
m a zadolženi novi člani p red 
sedstva TZS, ki m orajo sode
lovati n a  se jah  ko lek tivn ih  iz
vršiln ih  organov pri CDS. T a
ko so bili zadolženi:
— Za odlbor za poslovno po

litiko: V iktor M arkovič in 
S tanko ing. Debeljak.

— Za odbor za- kadre, d ružbe
n i standard  in  varstvo  pri 
delu : K arel Levanič — 
Zvonko- K lajderič.

— Za odbor za sam oupravne 
odnose in obveščanje: Kon
rad  R ižnar in  Ivo Artenjiak.

Im enovani so dobili zadol
žitve in  so dolžni obiskovati 
vise sklicane se je  te r  sproti o b 
veščati predsedstvo- ali sekre
ta r ia t  o delu  v  teh  odborih. 
Vsi ostali dosedanji p redstav
niki sindikata -v odborih so od
poklicani.

Na zadnji se ji sek re taria ta  
je  b ilo  prebrano  in  obravna
vano tudi odprto pismo, k a te 
rega so poslali člani kolektiva 
iz BRC. V pism u zahtevajo od
govor zastran  plačila, razlike 
osebnega- dohodka, katerega 
bi naj p rejeli za delo na se
dan jih  delovnih m estih  za ves 
čas in  ne samo od 1. jun ija  
1972 dalje.

S ek reta ria t j-e o vsebini p i
sma razprav lja l, obenem pa 
zahteval od p ravne -službe pod-

tajnik pri TZS?
j et ja  ustrezno tolm ačenje gle
de razporeditve delavcev na 
delovna m esta, o načinu, ika
ko so delavci razporejam  na 
delovna mesta, in o pravno
sti odločb, kaitere naj bi dobili 
na teh  delovnih mestih.

K er je  sporn ih  delovnih 
m est v  podjetju  še več, je  se
k re ta ria t m nenja, da je  treba 
vsa ta  sporna delovna m esta 
obravnavati po praviln i sa 
m oupravni poti.

Vso problem atiko glede n e 
rešenih m est v pod je tju  je  se
k re ta ria t sklenil posredovati 
P redsedstvu TZS, ikjer naj bi 
se o tem  odkrito  pom enili in 
zahtevali pravilno rešitev  za 
vsa ta k a  in  podobna delovna 
m esta v  podjetju.

R azpravljali so tudi o ostav
ki ta jn ika  TZS ANTONA KO
SIJA  in odhodu člana NO TZS 
M ARIJE KORPAR iz podjetja.

S ekretaria t je  ostavko -taj
n ika sprejel, obenem  pa p red 
lagal, da bi n a  m esto ta jn ika  
p ri ZTS kooptirali člana pred
sedstva in predsednika komi
sije za šport in  ku ltu ro  DRA
GA ŽLENDRA. Za predsedni
ka te komisi je  pa je  bil im eno
van dosedanji podpredsednik 
VOJO VELICKOVIČ.

Vse te  zadeve bodo obrav
navane na prvi bodoči seji 
predsedstva. O m orebitnih 
sprem em bah pa bodo člani ko
lektiva obveščeni v  tovarn i
škem  časopisu »Aluminij«.
Kidričevo, 28. ju lija  1972

SEKRETARIAT TZS

IZDAJA CENTRALNI DELAVSKI SVET TOVARNE GLINICE IN 
ALUMINIJA »BORIS KIDRIČ« KIDRIČEVO

UREDNIŠKI ODBOR:

Franc Vrllč — predsednik, člani: Ivan Mazera, Vlado Sere, Konrad 
Rižnar, dipl. inž. Stojan Kerbler in odgovorni urednik tovarniškega 

časopisa — Stane Tonejo, dipl. inž.

Tisk: ZGP »Pomurski tisk« v Murski Soboti.

Rokopisov in slik ne vračamo.

Analizirati notranje
samoupravne odnose!

V K idričevem  je  bila 5. ju lija  1972 skupna seja m edobčinskega odbora sindikata delavcev  
industrije in rudarstva občin Ptuj in Ormož ter predsedstva tovarniškega zbora osnovnih orga
nizacij sindikata TGA »Boris Kidrič« Kidričevo.

Poleg članov odbora in 
predsedstva sta se seje udele
žila tud i. podpredsednik OS 
ZSS Ptuj- Feliks Ba.gar in  pred
sednik 'komisije za sam ouprav
ne odnose pri OS ZSS P tu j — 
Jože Sotlar.

Dnevni red  skupne seje je 
obsegal naslednja vprašan ja:
1. U veljavljanje ustavnih  do 

polnil v TGA Kidričevo
2. Vsebinske p rip ra v e  naj 1. 

konferenco Zveze sindikatov

Predsednik  kom isije za sa
m oupravljanje p ri Ofoč. sindi
kalnem  sv e tu  P tu j — Jože 
SOTLAR pa je  za izhodišče 
svoje uvodne razprave izbral 
U veljavljanje XIV. ustavnega 
dopolnila in  opozoril na števil
ne pom anjkljivosti, ki obsta ja
jo v sam oupravnih aktih  de
lovnih organizacij.

V razpravi, k i j-e bila zelo 
polemična, so predvsem  opo
zorili n a  to, da pri uvel javi j a-

ustavnih  dopolnil, tako da se 
bodo tudi sam i lahko  .aktivno- 
vključili v njihovo uresničeva
nje.

U veljavljanje ustavnih  do
polnil naj b i bilo osrednje 
vprašan je na I. konferenci 
Zveze sindikatov občine P tu j 
— je  b ilo  povedano v razpravi 
o vsebinskih p rip ravah  na kon
ferenco. Predvsem  pa je po
trebno, da bo pripravljena- a- 
naliza obstoječega stan ja  -sa-

Tiihožitje 
(Nekje v tovarni)

občine P tu j in kadrovske 
prip rave na VIII. 'kongres 
ZS Slovenije.

3. Dogovor za delovanje m ed
občinskega odbora sindikata 
do naslednje seje. 
P redsednik TZS TGA »Bo

ris Kidrič« Kidričevo — V ik
tor M arkovič je  udeležence .se
znam i 's cilji u stavn ih  dopolnil, 
za tem  pa je govoril o uvelja
v ljan ju  ustavn ih  dopolnil v 
TGA Kidričevo.

n ju  21., 22 in  23. ustavnega 
amandmaja, ne bi smeli ponav
lja ti napak, ki so b ile često
k ra t prisotne pri uveljav ljan ju  
XV, ustavnega dopolnila. V 
prvi v rsti je  potrebno, da bi 
pri vseh delavskih svetih  fo r
m irali strokovno- politične ko
misije, ki bodo stalno skrbele 
za uveljav ljan je  ustavnih  do
polnil. Toda ne sam o to: vsi 
delavci bi m orali biti tem eljito 
seznanjeni z vsebino in  cilji

m oupravnih odnosov v vsaki 
delovni organizaciji in  v občini 
kot celoti.

V zvezi s kadrovskim i p ri
pravam i na V III. kongres Zve
ze .sindikatov Slovenije -so pre
dlagali k and ida ta  za- člana no
vega RS ZSS — F ranca LA
HA, delavca, TGA »Boris K i
drič« Kidričevo. Odbor in  
predsedstvo pa sta tudi soglas
no potrdila kandidaturi za de
legata na VIII. kongresu  ZSS 
s področja delovnih organiza
cij industrije  občine P tu j — 
F ranca KLEMENČIČA iz TGA 
»Boris Kidrič« Kidričevo in  
Liziko KUNSTEK iz tovarne 
perila »Delta« P tuj.

Ob koncu sta MOS delav
cev industrije  občin P tu j in 
Ormož ob sodelovanju p red
sedstva TZS TGA Kidričevo 
razprav lja la  še o- naslednji se
ji. G lavna naloga te  seje naj 
bi bila-: vsebinske priprave 
osnovnih organizacij 'sindikata 
za I. konferenco ZS občine 
P tu j in  na VIII. kongres ZSS.

Po I. konferenci Zveze sin
dikatov občine P tu j pa bo v 
tovarni A vtooprem a P tu j or
ganiziran razgovor z delavci 
o uveljav ljan ju  ustavnih  do
polnil, o nadal-njem razvoju 
manj razv itih  območij, o uspo- 
sobljanju  in modernizaciji, ob
stoječih proizvodnih zmogljivo
sti.

Iz sekretariata TZSIz strojne delavnice


